
AB 617 Community Air Protection Program  
Minutes of the Steering Committee Meeting 

Zoom Online Meeting 
October 14th, 2020 

 
Chair of meeting: Luis Olmedo (Alternate: Christian Torres) 
 
Facilitator: Harder & Company 
 

I. Attendance: 
 
Luis Olmedo, Comité Cívico del Valle; Reyes Romero, Air Pollution Control District; Matt Dessert, Air Pollution 
Control District; Mersedes Martínez, Community Corridor; Diahna García-Ruiz, Community Corridor; Rene Felix, 
Community Corridor; Dr. Saima Khan, Community Corridor;; Kristian Salgado, Community Corridor; Blake Plourd, 
Community Corridor; Sergio Cabañas, Community Corridor; Mark Baza, Community Corridor; Mary Salazar, 
Community Corridor. 
 
Alternates: Christian Torres, Rosa Guerrero, Bob Fischer, Tomas Oliva, Sandra Mendivil, Chris Gomez-Wong, 
Michael Moore, Marlene Flores, Sarah Vandiver. 
 
Other Agency Staff: Thomas Brinkerhoff, Air Pollution Control District; Belen Leon, Air Pollution Control District; Dave 
Salardino, California Air Resources Board; Fernando Amador, California Air Resources Board; Ryan Atencio, California 
Air Resources Board; GuoQuan Lim, California Air Resources Board; Warren Hawkins, California Air Resources Board; 
Linda Cedillo; California Air Resourced Board. 
 
 

II. Welcome and Opening Remarks by CSC Members 
 

Mildred Ferrer welcomed everyone hoping everyone and their families were staying safe. She said she was joined by 
Daniela and Jessica who would be supporting the meeting to help everyone through any technical issues. She gave 
instructions as to how to use the interpretation feature as well as other housekeeping instructions. She also pointed 
out that a document with FAQ was developed with questions that have been asked during these meetings since the 
month of May along with the response from various agencies and they can access this document at the Ab 617 website 
and that CSC members should have received a copy along with her agenda packet. 
 
Luis Olmedo welcomed everyone and thanked his colleagues, the CSC members, the public and all stakeholders who 
continue to participate at these meetings and those that are knew to this process. He said they the engagement is 
meaningful and added that he wanted to make sure that the members of the committee, the community as well as the 
public are the front and center of this entire process.  
 
Reyes Romero said he wanted to welcome everyone to this meeting. He mentioned they had an interesting agenda 
he hoped they would enjoy. He said he wanted to mention that the Air Pollution Control District had increased enforcing 
activities at the Salton Sea including issuing notices of violation to the Imperial Irrigation District and the Department of 
Fisheries and Wildlife among other agencies for not complying with rule 804 on different projects that are taking place 
at the Salton Sea. He said he was mentioning this because he would like for them to be updated since there would 
probably be some information about this in the media. 
 
Diahna Garcia asked if the County had an agency in charge of noise pollution in the County. She said she mentioned 
this because there was a serious incident in Heber where farmers had popping cannons going on every 10 seconds 
and that put not just our pets , but also our elderly at risk and they could not find anybody to help them with this issue.   



 
Luis Olmedo said they were reserving this space for opening comments only, but they would take her question and 
bring it back during the open discussion session so they could have a more complete conversation on this issue. 
 
Blake Plourd said he was reading through the frequently asked questions document and said he wanted to briefly 
respond with regards to the question asked about El Toro Expansion Project, which could not be brought up as an 
agenda item. He stated he wanted for the record to show that Comite Civico did file a notice of intent to file a lawsuit 
the same day of the meeting on which this was not able to be brought up and that he and his boss volunteered to 
present that at the meeting, but the County Council was not able to accommodate that or any conversation on the 
project due to the pending lawsuit by CSC. 
 

III. Public Comment Period 
 
Mildred Ferrer reminded everyone that any members from the public may submit written comments via the Facebook 
live stream or via the zoom chat. She also reminded everyone sharing comments during the meeting to try to keep 
their comments under 2 minutes if possible. There were no comments at this time, so they proceeded with the meeting.  
 

IV. Approval of Minutes 
 
Sergio Cabañas made a motion for the approval of the September meeting minutes.  Dr. Saima Khan seconded the 
motion. There were no comments on the minutes, so the CSC members voted on the motion and the minutes were 
approved.  
 

V. Presentations/Questions and Answers 
 
CERP Annual Progress Report; ICAPCD 
 
Luis Olmedo asked which companies were spared from being inspected. 
 
ICAPCD responded that one of them was a plaster company, which was not in operation in 2019, and the other one 
was an emergency generator that they could not coordinate with to inspect because it  only operates 50 hours at 
maximum and it is an automated facility. 
 
Luis Olmedo said that one thing that he appreciates about this program is that there is a lot of learning happening in 
the process. 
 
CARB Enforcement CERP Presentation; CARB 
 
Mark Baza asked how this complaints, violations, and compliance rates compare to similar border areas in Otay Mesa 
and San Diego. 
 
Linda from CARB said they would not have that information handy, but they could gladly get back to them on that if 
they provided them with their contact information.  
 
Mary Salazar said that in view of the fact that they were in Calexico, which is an international border town, she would 
like to know what their expectations were regarding the trucks that are coming in from Mexico and how would they be 
monitoring the new citations that they are going to be imposing. She asked how they would have control of that. 
 
Linda from CARB said their enforcement plan included inspections in the border area, which is a high priority spot for 
them. She added she could gladly share the link to the tool for keeping track of citations, compliance rates, etc. so she 
could have a more detailed information. 



 
Mary Salazar asked how they were going to monitor the drop off pickup trucks at the school sites. 
 
Linda from CARB said they were currently working with the community outreach an enforcement section to develop 
some guidelines to provide training to the schools and communities so they can better implement these programs.  
 
Kristian Salgado asked if there is potential to re-route heavy duty diesel trucks that travel through Calexico. 
 
Linda from CARB said they could explore that option and that re -routing of those trucks is a part of the strategies on 
these pilot that they are putting together. 
 
Mark Baza mentioned that the Calexico East port of entry is the only truck crossing that people can cross the border 
from Mexicali, Mexico. He added that Caltrans cannot restrict truck traffic on highways. 
 
CERP Project Plans Development Update; Ramboll 
 
Luis Olmedo said that in his opinion the survey design has areas of opportunity to open it up and allow for a meaningful 
input from the unique perspectives of every member that plays a role in making decisions.  
 
Kristian Salgado said she had questions specifically about the Enhanced Flag Program. She mentioned that in the 
CERP Project Budget Commitments, which was part of the agenda on March 11th., there were two separate items for 
the flag program; one of them being the Enhancement Flag Program, for which there was a $240,000 commitment, 
and the second one being The flag Program Marquee  Installation, for which there was a $400,000 commitment. She 
asked if these were wo separate projects.  
 
Thomas Brinkerhoff said that was a great question and that they would refer to the pertinent documents and would 
get back to her to answer that question and share that information with her and the rest of the committee. 
 
Kristian Salgado thanked Thomas Brinkerhoff for his answer. She asked for statistics on schools that are currently 
implementing the Flag Program within and outside the corridor and suggested to have an annual implementation metric 
on this program and perhaps a presentation on updates on this program as well.  
 
Luis Olmedo mentioned that the EPA has a website with statistics on schools that are currently under the flag program 
and that they could share the link with the CSC members.  
 
Mary Salazar suggested to make students a part of these programs to raise awareness about them. She also asked 
how they could balance out the funding going to the different schools within the School District to benefit the schools 
that need it the most.  
 
Thomas Brinkerhoff mentioned that just before this meeting, they had sent out the first draft of these project plans to 
all the Committee members for them to review it and give feedback on it so they can include further discussion on it at 
the next meeting. 
 

VI. Discussion/Informational Items/Questions and Answers 
 
AB 617 CAMP – Community Air Monitoring Network Update; CCV 
 
There were no questions or comments on this presentation. 
 
CSC Vacancies; Co-chairs 
 



Luis Olmedo mentioned they had encouraged primary members to give suggestions for nominees. He asked if any 
new applications had been reviewed to fill in the CSC vacancies. 
 
Thomas Brinkerhoff said that to the best of his knowledge the Air District had not received any new applications or 
suggestions for this CSC vacancies. He reminded everyone once more that they currently have 2 vacancies in the 
primary seat holders and 2 in the alternate seat holders.  He informed that they would send the application form for 
those vacancies to all the committee members again so they can review any submitted applications in a few weeks 
and make the committee whole, again.  
 
Mary Salazar mentioned she had a couple of applicants that had been going to the meetings, shown interest in filling 
those vacancies, and had submitted applications. She said she would like to know if anyone had followed up on that. 
 
Reyes Romero said they could send their applications to the Air Pollution Control District for review and consideration.  
 
Luis Olmedo added that they would make sure to review and respond to every submitted application. 
 
Home Air Purifiers; ICAPCD 
 
Dave Salardino from CARB said he was looking forward to having a further discussion with ICAPCD on this matter. 
 
Kristian Salgado said she knew that the Air District had partner with public health on the Air Home Purifiers Project 
as part of  a Public Health Program for children and adults with severe asthma and asked if they  were trying to expand 
this program. 
 
Thomas Brinkerhoff said that implementing that program together with the County Public Health Department has 
been a struggle Because of the lack of resources due to the COVID-19 pandemic. Therefore, he said they are looking 
into what they can do to implement this between the ICAPCD and CCV to get this going for members of the community 
in the corridor. He added that he would get back to her to be able to provide a more detailed update. 
 
AB 617 CERPT Annual Review; ICAPCD 
 
There were no comments or questions on this item 
 

VII. Agency Updates 
 
Thomas Brinkerhoff informed they Had finished up the installation of an air filtration system in a school in El Centro 
and that they were planning on utilizing the remaining funding that they were given to install an air filtration system in 
Washington School. He also mentioned they had seen a lot of success on this program and he hoped to be able to 
install more of these systems in more schools throughout the corridor. He said they were working to finalize the New 
River Pilot Monitoring Study. He informed the committee they had received the final grant award paperwork from 
USEPA for 3.3 million dollars and said they would indicate through a press release what they were going to use these 
funds for. He added that they would be holding a public workshop on October 28th from 2 to 4 where their enforcement 
staff would be giving a presentation on compliance matters, and that the ICAPCD together with CCV were in the 
process of putting together a nomination letter for northern communities in the Imperial County to become a part of the 
AB 617 Program.  
 
Christian from CCV informed that the AB 617 Blueprint is under consideration and that any information on this could 
be distributed upon request. 
 
Luis Olmedo from CCV mentioned that the use of pesticides is a hot topic and that he would like to have further 
discussion on this topic as part of the AB 617 Program. 



 
Dave from CARB informed that consultation group sub-committee online meeting would be held the following Friday 
at one o’clock and that he had just shared the link for those who were interested in being a part of this. He also said 
he was asked to give a brief overview of the September 24th Board Hearing and he thanked Luis, Matt, and Kristian 
Salgado for taking part in that Board Hearing and providing the testimony they did, and he also thanked Belen, 
Thomas and Christian Torres for all the preparation work prior to that meeting. He said that meeting was basically an 
informational update to their board on the progress on the emission reduction programs that were developed during 
the first year of this program. CARB outlined some of these statewide actions that had happened over the course of 
the past year and reviewed some of the key lessons learned as the implementation of the program went on. He added 
that this key to what would be happening as far as the updating of the blueprint itself. He mentioned it was also noted 
that There need to be additional actions for enhancing how CARB Can coordinate these meetings in general with the 
different groups that are participating in this program.  
 

VIII. Agenda Topics & Set Date for Next Meeting 
 
Luis Olmedo asked committee members to submit any agenda topics suggestions via email to be considered in the 
following weeks prior to their next meeting. 
 
Thomas from the ICAPCD suggested November 17th or 18th. for their meeting. 
 
Blake Plourd made a motion to have the meeting on November 18th.  
 
Mark Baza seconded that motion. The CSC members voted on this motion and the motion was carried to have the 
meeting on November 18th.  
 

IX. Closing Remarks 
 
Mark Baza made a motion to adjourn the meeting. 
 
Rene Felix seconded the motion. The motion carried.  
 
Meeting Adjourned. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
  
 
        
 



  Programa Comunitario de Protección Atmosférica bajo el Auspicio del Proyecto de Ley AB 617 
Minuta de la reunión del Comité Directivo  

Reunión Virtual en plataforma Zoom  
14 de octubre del 2020  

 
Preside la reunión: Luis Olmedo (Suplente: Christian Torres) 
 
Facilitador: Harder & Company 
 

I. Asistencia: 
 
Luis Olmedo, Comité Cívico del Valle; Reyes Romero, Distrito de Control de Contaminación Atmosférica; Matt 
Dessert, Distrito de Control de Contaminación Atmosférica; Mersedes Martínez, Corredor Comunitario; Diahna 
García-Ruiz, Corredor Comunitario Rene Félix, Corredor Comunitario; Dr. Saima Khan, Corredor Comunitario; 
Kristian Salgado, Corredor Comunitario; Blake Plourd, Corredor Comunitario; Sergio Cabañas, Corredor 
Comunitario; Mark Baza, Corredor Comunitario; Mary Salazar, Corredor Comunitario. 
 
Suplentes: Christian Torres, Rosa Guerrero, Bob Fischer, Tomas Oliva, Sandra Mendivil, Chris Gómez-Wong, 
Michael Moore, Marlene Flores, Sarah Vandiver. 
 
Personal de otras agencias: Thomas Brinkerhoff, Distrito de Control de la Contaminación del Aire; Belen Leon, 
Distrito de Control de la Contaminación del Aire; Dave Salardino, Junta de Recursos Aéreos de California; Fernando 
Amador, Junta de Recursos Aéreos de California; Ryan Atencio, Junta de Recursos Aéreos de California; GuoQuan 
Lim, Junta de Recursos Aéreos de California; Warren Hawkins; Junta de Recursos Aéreos de California; Linda Cedillo, 
Junta de Recursos Aéreos de California. 
 

II. Bienvenida y Comentarios Iniciales por parte de Integrantes del CSC 
 

Mildred Ferrer dio la bienvenida a todos y dijo que esperaba se encontraran bien en compañía de sus seres queridos. 
Dijo que la acompañaban Daniela y Jessica quienes estarían apoyando durante la reunión para ayudarlos a todos con 
cualquier dificultad técnica que pudieran tener. dio indicaciones para la utilización de la función de interpretación 
simultánea e hizo mención de algunas instrucciones de logística. Mencionó también que el documento de preguntas 
frecuentes se había desarrollado con las preguntas que se habían hecho durante estas reuniones desde el mes de 
mayo junto con las respuestas correspondientes por parte de las distintas dependencias, que podrían tener acceso a 
este documento a través del portal de AB 617 y que los integrantes del comité debieron haber recibido una copia del 
mismo junto con la agenda para esta reunión.    
 
Luis Olmedo dio la bienvenida a todos y agradeció a sus colegas, integrantes del CSC, público en general y a todos 
los actores que continúan participando en estas reuniones, así como aquellos que son nuevos en este proceso. Dijo 
que la participación de todos es valiosa y añadió que quería asegurarse de que los integrantes del comité, así como 
la comunidad y el público en general fueran el enfoque central de todo este proceso.  
 
Reyes Romero dijo que quería darles la bienvenida a todos a esta reunión. Mencionó que contaban con una agenda 
interesante y que esperaba que fuera de su agrado. Dijo además que quería mencionar que el Distrito de Control de 
Contaminación Atmosférica había aumentado sus actividades de cumplimiento en la Laguna Salton, mismas que 
incluyen la emisión de avisos de infracción al Distrito de Irrigación del Condado Imperial y al Departamento de 
Pesquerías y Fauna, entre otras dependencias Por no cumplir con la norma 804 al llevar a cabo distintos proyectos 
en la Laguna salto. Dijo estar mencionando esto para mantenerlos actualizados ya que probablemente estarían 
escuchando o recibiendo información al respecto en los diferentes medios de comunicación. 
 



Diahna Garcia Pregunto si el condado contaba con alguna dependencia a cargo de contaminación de ruido. Mencionó 
que hacía esta pregunta porque había habido un incidente importante en Heber, en el que algunos agricultores 
estuvieron efectuando disparos cada 10 segundos poniendo en riesgo no sólo a nuestras mascotas sino también a 
nuestros adultos mayores y no pudimos encontrar a nadie que nos ayudará a resolver este problema.   
 
Luis Olmedo dijo que este espacio estaba reservado para comentarios iniciales únicamente, y qué, pero qué tomarían 
en cuenta su pregunta y la abordarían más tarde durante la sesión abierta al diálogo para poder sostener una 
conversación más completa sobre este tema.  
 
Blake Plourd dijo haber estado leyendo el documento de preguntas frecuentes y que quería responder de manera 
breve a la pregunta sobre el Proyecto de Expansión de El toro que no había podido ser incluido como punto a tratar 
en la agenda en una de sus reuniones anteriores. Dijo que quería que quedara registrado que el Comité Cívico Había 
presentado un aviso de intención De entablar una demanda el mismo día de la reunión en la que no se pudo incluir 
este tema como punto en la agenda, pero que el Consejo del condado helio no pudo abordar ninguna conversación 
con respecto a este proyecto debido a la demanda pendiente por parte del CSC. 
 

III. Periodo de Comentario Público 
 
Mildred Ferrer les recordó a todos que cualquier integrante del público podía presentar sus comentarios por escrito 
a través de la transmisión en vivo vía Facebook o a través de la ventana de chat de Zoom. También les recordó que 
de ser posible procurarán que sus comentarios fueran de 2 minutos o menos. No hubo comentarios en este momento 
por lo que continuaron con la reunión.   
 

IV. Aprobación de la Minuta  
 
Sergio Cabañas Hizo una emoción para que la minuta del mes de septiembre fuera aprobada. La Doctora Saima 
Khan secundó la moción. No hubo ningún comentario con respecto a la minuta por lo que los integrantes del CSC 
emitieron su voto y la minuta se aprobó.  
 

V. Presentaciones /Preguntas y Respuestas  
 
Informe sobre el Progreso Anual del CERP (por sus siglas en inglés); ICAPCD 
 
Luis Olmedo preguntó cuáles son las compañías que no fueron inspeccionadas. 
 
ICAPCD respondió que una de ellas es una productora de yeso que no se encontraba en operación en 2019 y la otra 
es una empresa de generadores de emergencia con la que no pudieron coordinar para inspeccionar ya que solamente 
opera 50 horas como máximo y se trata de un inmueble automatizado. 
 
Luis Olmedo Luis Olmedo mencionó que una de las cosas que más aprecia de este programa es que se trata de un 
proceso de mucho aprendizaje. 
 
Cumplimiento del CERP (por sus siglas en inglés) por parte de CARB; CARB 
 
Mark Baza preguntó cuál era la comparación de estas quejas, infracciones e índices de cumplimiento con áreas 
fronterizas similares en Otay Mesa y San Diego. 
 
Linda de CARB dijo no contar Conesa información a la mano, pero que con gusto podría brindarle más información 
al respecto si le proporcionaba su información de contacto.  
 



Mary Salazar dijo que por el hecho de estar en Calexico qué es una ciudad fronteriza internacional le gustaría saber 
cuáles eran sus expectativas en lo que se refiere a camiones provenientes de México y cómo estarían monitoreando 
Los nuevos citatorios qué van a imponer. dijo querer saber cuál era su plan para tener control sobre esto. 
 
Linda de CARB Dijo que su plan de cumplimiento incluye inspecciones en el área fronteriza qué es un tema de alta 
prioridad para ellos. Añadió que con gusto podría compartir el hipervínculo a la herramienta para rastrear citatorios, 
índice de cumplimiento, etc. para que pudiera contar con información más detallada. 
 
Mary Salazar preguntó cómo iban a monitorear a los camiones de descarga en sitios escolares. 
 
Linda de CARB dijo que se encontraban actualmente tú trabajando con el alcance comunitario y la sección de 
cumplimiento para desarrollar algunas pautas para brindar capacitación a las escuelas y comunidades a fin de que 
puedan implementar estos programas de una mejor manera. 
 
Kristian Salgado preguntó si existe la posibilidad De cambiar la ruta de los camiones pesados de diésel que transitan 
por Calexico. 
 
Linda de CARB dijo que se podía contemplar esa opción y que cambiar la ruta de esos camiones ya era parte de las 
estrategias dentro de este programa piloto que se está armando.  
 
Mark Baza mencionó que la garita Mexicali II es el único cruce de camiones a través del cual se puede cruzar la 
frontera de Mexicali México. Añadió que el Departamento de Transporte de California no puede restringir el tráfico de 
camiones en las autopistas.   
 
Actualización del Desarrollo de Planeación del CERP (por sus siglas en inglés); Ramboll 
 
Luis Olmedo dijo que en su opinión el diseño de la encuesta contaba con muchas áreas de oportunidad para permitir 
Una participación significativa desde la perspectiva única de cada 1 de los integrantes qué juegan un papel importante 
en la toma de decisiones. 
 
Kristian Salgado dijo que tenía preguntas en específico sobre el Programa de Banderines Mejorado. Mencionó que 
dentro de los Compromisos de Presupuesto del Proyecto que fue parte de la agenda del 11 de marzo, había 2 puntos 
por separado para el programa de banderines. Uno de ellos era el Programa de Banderines Mejorado, para el que 
había un compromiso de 240000 dólares y el segundo se trataba del Programa de Instalación de Marquesina para el 
Programa de Banderines para el que había un compromiso de 400000 dólares y preguntó si se trataba de 2 proyectos 
por separado.  
 
Thomas Brinkerhoff dijo que se trataba de una excelente pregunta y que iba a revisar los documentos pertinentes 
para responderla y compartir esa información con el resto del comité. 
 
Kristian Salgado agradeció a Thomas Brinkerhoff por su respuesta y solicitó datos de estadística sobre las escuelas 
que actualmente han implementado el Programa de Banderines dentro y fuera del corredor y sugirió contar con una 
métrica de implementación anual para este programa y quizás también una presentación con actualizaciones del 
programa. 
 
Luis Olmedo mencionó que la EPA cuenta con un portal con datos de estadística de las escuelas que actualmente 
son parte del programa de banderines y que podría compartir el hipervínculo con los integrantes del CSC.  
 
Mary Salazar sugirió que los estudiantes fueran parte de este programa para crear conciencia sobre la importancia 
del mismo. También preguntó cómo podrían equilibrar el financiamiento asignado a las diferentes escuelas dentro del 
distrito escolar para beneficiar a las escuelas que más lo necesitan. 



 
Thomas Brinkerhoff mencionó que justo antes de esta reunión habían enviado el borrador de los planes de este 
proyecto a todos los integrantes del comité para que tuvieran a bien revisarlo y brindar retroalimentación para incluir 
un diálogo sobre este programa en la siguiente reunión.  
 

VI. Dialogo/Puntos Informativos /Preguntas y Respuestas 
 
AB 617 CAMP – Actualización de la Red Comunitaria de Monitoreo Atmosférico; CCV 
 
No hubo preguntas ni comentarios sobre esta presentación. 
 
Vacantes en el CSC; Copresidentes 
 
Luis Olmedo mencionó haber solicitado a los integrantes principales del comité hacer sugerencias para llenar estas 
vacantes. Pregunto si se habían recibido y /o revisado solicitudes para este propósito. 
 
Thomas Brinkerhoff dijo que hasta donde él sabía el Distrito Atmosférico no había recibido ninguna solicitud ni 
sugerencia para llenar estas vacantes. Les recordó a todos una vez más que existen dos vacantes para puestos 
principales y dos vacantes para suplentes. Dijo que estarían enviando las formas de solicitud para esas vacantes a 
todos los integrantes del comité de nuevo para que puedan revisarlas llenarlas y presentarlas para poder contar con 
todos los puestos del comité llenos.  
 
Mary Salazar mencionó contar con un par de solicitantes que habían estado asistiendo a las reuniones, habían 
mostrado interés en llenar esas vacantes y habían presentado sus solicitudes. Dijo que le gustaría saber si alguien 
les había dado seguimiento. 
 
Reyes Romero mencionó que podían enviar sus solicitudes al Distrito de Control de Contaminación Atmosférica para 
su revisión y consideración.  
 
Luis Olmedo añadió que se asegurarían de revisar y responder a todas y cada una de las solicitudes presentadas. 
 
Purificadores de Aire para el Hogar; ICAPCD 
 
Dave Salardino de CARB dijo que esperaba poder sostener un diálogo más a fondo con ICAPCD sobre este tema. 
 
Kristian Salgado dijo estar al tanto de qué el Distrito Atmosférico se había asociado con el Departamento de Salud 
Pública para el Proyecto de Purificadores de Aire para el Hogar como parte de un programa de salud pública para 
niños y adultos con casos agudos de asma y pregunto si era su intención expandir este programa. 
 
Thomas Brinkerhoff dijo que la implementación de ese programa en colaboración con el Departamento de Salud 
Pública ha sido difícil por falta de recursos debido a la pandemia de COVID-19. Por lo tanto, dijo que estaban 
considerando implementarlo entre ICAPCD y CCV para ponerlo en marcha para beneficio de integrantes de la 
comunidad en el corredor. Añadió que esperaba poder brindarle una actualización más detallada muy pronto.    
 
Revisión Anual de AB 617 CERPT (por sus siglas en inglés); ICAPCD 
 
No hubo comentarios sobre este tema.  
 

VII. Actualizaciones por parte de las Dependencias  
 



Thomas Brinkerhoff informó que habían concluido la instalación de un sistema de filtración de aire en una escuela 
en El Centro y que planeaban utilizar el financiamiento restante para instalar un sistema de filtración de aire en la 
escuela Washington. También mencionó haber tenido mucho éxito con este programa y dijo que esperaban poder 
instalar más de estos sistemas en más escuelas a lo largo del corredor. Dijo que estaban trabajando para finalizar el 
Estudio Piloto de Monitoreo en el Río Nuevo. Informó al comité haber recibido el premio de subvención por parte de 
USEPA por 3.3 millones de dólares y dijo que a través de un comunicado de prensa indicarían para qué serán 
utilizados estos fondos. Añadió que llevarían a cabo un taller público el 28 de octubre de 2 a 4 en el que personal de 
cumplimiento llevaría a cabo una presentación en materia de cumplimiento y qué ICAPCD en colaboración con CCV 
se encontraban en el proceso de redacción de una carta de nominación para las comunidades al norte del condado 
imperial para qué formen parte del programa AB 617. 
 
Christian de CCV informó que los Estatutos del Programa AB 617 se encuentran bajo consideración por parte de 
CARB y que cualquier información a este respecto podría ser brindada bajo solicitud.  
 
Luis Olmedo de CCV mencionó que el uso de plaguicidas es un tema central en todo el estado de California y qué le 
gustaría sostener diálogos sobre este tema como parte del Programa AB 617. 
 
Dave de CARB informó que la reunión en línea del subcomité del grupo consultor se llevaría a cabo el siguiente 
viernes a la 1:00 de la tarde y que acababa de compartir el hipervínculo para aquellos que tuvieran interés en ser parte 
de esta reunión. También dijo que se le había solicitado qué brindara una breve reseña De la audiencia de la Junta 
que se había celebrado el 24 de septiembre y agradeció a Luis, Matt, y Kristian Salgado por haber sido parte de 
esta audiencia y brindar el testimonio que brindaron. Agradeció también a Belen, Thomas y Christian Torres por su 
trabajo en preparación para la reunión. Dijo que esta reunión fue básicamente una actualización informativa a su Junta 
sobre el progreso de los programas de reducción de emisiones que se habían desarrollado durante el primer año de 
este programa. CARB Destacó algunas de las acciones llevadas a cabo durante el curso del año pasado y revisó 
algunas de las lecciones aprendidas en la medida que el programa se fue desarrollando e implementando. Dijo 
además que este era un punto clave para lo que vendría sucediendo en lo que se refiere a la actualización de los 
mismos estatutos. Señaló que también se tomó en cuenta que se requieren de acciones para mejorar la forma en que 
CARB Pueda coordinar estas reuniones en general con los distintos grupos que están participando dentro de este 
programa.  
 

VIII. Temas de la Agenda y Fecha para la Próxima Reunión 
 
Luis Olmedo solicitó a los integrantes del comité qué hicieran sugerencias con respecto a los temas de la agenda 
para la próxima reunión a través de correo electrónico para que estas fueran consideradas en las próximas semanas 
para incluirlas en la agenda de la próxima reunión.  
 
Thomas de ICAPCD sugirió el 17 o 18 de noviembre como posibles fechas para su siguiente reunión.  
 
Blake Plourd hizo una moción para que la reunión se celebre el 18 de noviembre. 
 
Mark Baza secundó la moción. Los integrantes del CSC ejercieron sus votos y la moción se aprobó para que la 
siguiente reunión se celebre el 18 de noviembre. 
 
Observaciones Finales/Cierre 
 
Mark Baza promovió una moción para levantar la sesión.  
 
Rene Félix secundo la moción. La moción fue aprobada.  
 
Se levanta la sesión. 
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